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Tjedan financijske pismenosti 18. - 24.3.2024.
Cilj je promovirati razvoj financijske pismenosti i poticati podizanje svijesti o novcu i osobnim

financijama kroz osobne priče  uspješnih poduzetnica i njihovom odnosu prema novcu.

STANJE TVOG UMA = STANJE TVOG RAC�UNA   

Rečenica u kojoj nam roditelji govore da si nešto ne možemo priuštiti nama ostaje kao ožiljak koji cémo kroz
život morati iscijeliti. Naravno da je vrlo realno nešto si ne mocí priuštiti, ali u tom slučaju izbor riječi kao što su
- na ovome moramo raditi, ovo je cilj gdje želimo sticí, moramo isplanirati kako cémo to ostvariti, kreira sasvim
drugačija uvjerenja koja cé nam kasnije bolje služiti kroz život. 
I sama sam kao dijete prošla skroz slično gdje je novac uvijek bio kamen spoticanja, a ne prepreka koja se može
preskočiti. To je uvelike utjecalo na cijeli moj poslovni put i na samim počecima, kao samozaposlenoj osobi, mi
je bilo jako teško promijeniti uvjerenje da je novac stalna prepreka, kamen spoticanja, da ga je teško zaraditi, da
ga nema, da nemam uvjete i predispozicije za zaraditi ga sama. 
Roditelji moje generacije nisu mogli zamisliti svijet u kojem kupljene tenisice možeš prodati po višestruko
vecój cijeni i zaraditi. Investiranje koje je danas dostupno svima u svim oblicima, a ne samo “odraslim”
muškarcima u odijelima također je bilo nezamislivo, a kamoli činjenica da danas svatko može sam seni kreirati
posao. Moja mama i dan danas ne razumije čime se ja točno bavim i kako zarađujem novac. Ne razumije da sam
svoju strast i kreativnost uspjela pretvoriti u posao jer u njeno vrijeme to jednostavno nije bilo mogucé.

Edita S�imić
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Kako sam mijenjala svoja uvjerenja tako se je mijenjala i moja realnost. 
Danas mogu reci da vodim firmu koja ima 20 zaposenih. Imam stabilnu financijsku situaciju.
Nažalost, vidim da i dalje puno ljudi jako teško prihvacá tuđi uspjeh. I dalje je lakše recí lako njoj,
sigurno nije to sama napravila.. Ako kažete da je novac bitan, recí cé da ste materijalista. Novac je
važan, omogucáva nam lakši i lagodniji život. Bitno je znati upravljati novcima, trošiti u okviru
svojih mogucńosti. Ako imam 100 eura, necu se ponašati kao da ih imam 1000. Jednostavno je.
Z�iviš u okviru svojih mogucnosti, težiš ka boljem, ne uspoređuješ se, zadovoljan si i zahvalan si s
tim što imaš. Nikada necu zaboraviti riječi jednog mog prijatelja. Sjedili smo na kavi u Ljubljani i
rekao je:
Novac cé pokazati kakav si čovjek. Ako si loš, s novicma céš biti još gori. Ako si dobar, s više
novaca céš biti još bolji. 
I moram recí da potpisujem tu rečenicu ☺ ”

Ines Paulj Bizilj
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Za moj odgovoran pristup s novcem zaslužan je moj otac. Iako nam
nikada direktno nije držao lekcije o novcu, gledajucí njega kako
upravlja novcem (kojeg je često bilo manje nego je potrebno za
sedmeročlanu obitelj)  naučilo me biti organizirana i strukturirana
kada je u pitanju moj pristup financijama. Moj otac je takva osoba koja
je novce koje bismo dobili za krizmu čuvala da imamo 4 godine kasnije
za vozački ispit. Svaki novčic ́je radio za sebe. 
Znam dosta ljudi kojima potrošnja novca stvara stres. Meni ne. Kroz
život idem na način da gledam kako mogu zaraditi i oploditi novac a ne
kako ga uštediti. 
Veliki sam fan odvojenih fondova u koje svaki mjesec odvajam
određeni postotak: fond za putovanja, fond za nekretninu, fond za
hitne slučajeve itd. 
I danas kad me ljudi pitaju kako si mogu priuštiti putovanja, odgovor
je prilično jasan: dobra organizacija i postavljanje prioriteta. 
Moj odnos prema novcu je odnos poštovanja i zahvalnosti. Znam da
novac može biti mocán alat za stvaranje života kakvog želim i s
pravilnim odnosom i budžetiranjem sigurna sam da cú ostvariti svoje
ciljeve ali i pomocí onima koji to necé biti u mogucńosti napraviti sami.

Ana Mihaljevic-́Peraić
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    skustvo me naučilo da je odnos
prema novcu, kao i sve ostalo u našim
životima, stečeno još u ranom
djetinjstvu promatrajucí i slušajucí
naše roditelje i njihovo ophođenje
prema istom. Izbor riječi koje
koristimo kako bismo izrazili
možemo li nešto kupiti ili ne itekako
utječe na naše stavove u buducńosti. 

      rije 10 godina nisam mogla ni zamisliti da
cú imati ovakvu financijsku situaciju. Tada
sam bila bez novaca, trudna, mojim
roditeljima je banka rekla da cé uzeti stan..
Nakon poroda sam bila cijele dane sama
doma jer je muž puno radio i počela sam
slušati razna videa i čitati knjige. Slušala sam
puno pametnije od sebe. I na moju srecu
spoznala da imam kriva uvjerenja. Uvjerenja
o novcima i ljudima koji ga imaju su bila
kriva a ta uvjerenja su mi usadili društvo i
okolina. Uvjerenja kao što su onaj tko ima
novce je loš, onaj tko ima dobar auto sigurno
krade, lako je njima, oni imaju i ništa ne
rade.. Sada se naježim od toga :)  

Tada sam počela mijenjati svoja uvjerenja, slušati
kako uspješni ljudi razmišljaju i kako žive. Bilo mi
je jasno da sam u krivu.

"     edna od najvažnijih stvari
koju sam naučila o novcu je da
nije važno koliko ga imate, već
kako ga koristite. C�ak i ako imate
puno novca, ako ne upravljate
njime na pravi način, lako može
iskliznuti iz vaših ruku. S druge
strane, ako imate manje novca ali
upravljate njime mudro, možete
posticí financijsku stabilnost i
živjeti veoma komforno.

Smatram da novcem upravljam
veoma dobro: oduvijek sam bila fan
budžetiranja, organizacije i volim
imati kontrolu nad svojim novcem.
Tako je bilo kad sam radila kao
student, tako je bilo dok sam radila
u korporaciji i tako je i sada kada
sam poduzetnica.
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Koliko je god takav pristup bio loš dao mi je određenu slobodu, jer ako ti je suđeno onda nemaš odgovornost nit
pritisak da to stanje promijeniš . I tako sam kroz mladost išla apsolutno neopterecéna novcem nit činjenicom da
ga nemam i fantastično sam se zabavljala, pronalazila razne programe volontiranja, stažiranja, studentskih
razmjena, putovala po svijetu. 
Nisam imala novaca ali imala sam energiju , volju s kojom sam taj manjak nadoknađivala.  Kad sam se počela
baviti poduzetništvom moj se odnos  krenuo mijenjati. Prvo sam razmišljala - koliko cú zaraditi toliko cú imati i
živjeti u tim okvirima. 
No u trenutku kad sam počela širiti firmu i nekako odgovornost prema mojim zaposlenicima shvatila sam da je
novac tu da nam garantira stabilnost ali i perspektivu rasta. 
Počela sam planirati novac i upravljati s njime jer nisam si mogla priuštiti da on upravlja s mojom sudbinom pa i
sudbinom ljudi koji rade za mene. I mislim da je to u mom procesu bio presudno jer i dan danas ja odlučujem što i
kako želim i prema tome si organiziram tokove da imam dovoljno novaca za to što želim posticí. 
U jednom trenutku nakon lektire jedne  izvanredne knjige krenula sam planirati te procese da novac dugoročno
radi za mene a ne ja za njega. Novac nije suđen , nit društvena pozicija koja iz toga proizlazi. No taj proces
zahtjeva naš angažman, snalažljivost i hrabrost da upravljamo s njime kao i u konačnici sa svojim životom.

Natalia Zielinska

      d kad se sjecám u mojoj obitelji se
uvijek dijelilo ljude na ove koje imaju
novac jer kao oni privlače novac (u
smislu suđeno im je) i oni koji novaca
nemaju.
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Nekako su moji najbliži uvijek živjeli
u uvjerenju da spadaju u tu drugu
skupinu – srednje klase
visokoobrazovanih ljudi koji jedva
spajaju kraj s krajem.

Osobe koje kažu da su duhovne, a nemaju novaca ili osjecáju žudnju za nečim materijalnim, možda
misle da prakticiraju duhovnost, ali to ne rade. Oni ne žive na duhovan način, odnosno ne žive iz svog
duha, nego iz svog uma i svojih nesvjesnih sadržaja. 
Duhovnost koriste kao način da se bolje osjecáju u svojoj koži ili kao alat da dođu do obilja. Tu ne
mislim na duhovne osobe koje žive skromno i nemaju žudnju za ničim, jer je to njihov svjestan odabir.
Mislim na one koji žele više, a nemaju. Oni ne žive iz duha u sebi, jer je DUH IZOBILAN i život iz duha
znači da osjecáš i živiš obilje u svakom pogledu na onaj način na koji svjesno izabireš živjeti. To ne znači
da si materijalno ekstremno bogat čovjek, nego da si istinski bogat čovjek, jer je energija izobilja u
svakoj tvojoj stanici i njome zračiš. Onako kako zračiš, tako i privlačiš.
I za kraj, osoba sam koja je živjela materijalno obilje, ali nije osjecála istinsko obilje. Osoba sam koja je
izgubila materijalno obilje, ali je osjecála istinsko obilje. Osoba sam i koja je morala prokrčiti put da
osjeti obilje duha u sebi ....

Bojana Svalina
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       aterijalno obilje je samo jedan segment
našeg života, jednako svet i važan, kao i svaki
drugi. Materijalno obilje treba voljeti, novac
treba voljeti, kao što i sve ostalo treba voljeti. 
Ali se za njega ne treba ubijati, grčiti, mučiti,
prodavati, ponižavati, podcjenjivati, boriti,
podvaljivati, lagati, krasti i sl. Novac treba
voljeti, poštovati, radovati mu se,
blagoslivljati ga, otvoriti se za njega, uživati u
njemu i koristiti se njime za ispunjenje
vlastitih potreba, želja srca i duše, kao i za
dobrobit svih i svega. 

Kad tako gledamo na novac, onda on dolazi onda
kad nam je potreban, na najljepši i najčudesniji
način i u onim količinama koje su nam potrebne da
dotaknemo svijet svojom dobrotom i ljubavlju.

M

Da, postoje kvalificirani i stručni ljudi koji rade
individualne financijske planove prema potrebama
čovjeka. Dobivam jedan skroz novi pogled na novac,
dobivam financijska rješenja, vještine i ono najvažnije
znanje. Loša praksa koju sam s novcem do tada imala bila
je radi krivih uvjerenja, tuđih i svačijih mišljenja i
savjeta, radi nedostatka potpore i ponajviše nedostatka
znanja.
A znanje je učljivo. 10g je prošlo od te moje, zovem je,
„financijske renesanse“ ili „financijskog preobražaja“.  
Posvetila sam se edukacijama i kvalifikacijama
potrebnim za bavljenje financijskim konzaltingom,
prekvalificirala se (inače sam profesor po struci) i danas
imam, vodim vlastiti posao kroz koji upravo ja, ona ja
koja se provlači kroz ovu priču, pomažem ljudima da
shvate značenje novca, da ga nauče koristiti – novac je
sredstvo za stvoriti život kakav želimo, a ne za preživjeti
od 1. do 31. u mjesecu - izrađujem financijske planove
nove, bolje, buducńosti orijentirane.
Završiti cú sa još jednom zabludom široko
rasprostranjenom.
Moc ́nije novac. Znanje je moc.́ Znanje je najvecá i
navrijednije valuta. Ulažimo u znanje i sve je mogucé 😉

Petra Marušić

         vrijeme mog odrastanja i oblikovanja u
samostalnu i odgovornu osobu „novac“ mi je
bio prezentiran na dva načina. Prvi je bio
„novac je tabu tema“, o novcu se ne priča,
eventualno nešto prošapucé kroz kucú. Kao
da nije bilo primjereno pričati o nečemu o
čemu se nema dovoljno znanja. Drugi način
je bio totalno oprečan prvome, o novcu su
odjednom svi pričali na sav glas i sa
samouvjerenim stavom, u grupama na kavi
ili na druženjima „savjetovali“ jedni druge
što je po pitanju novca ispravno, a što nije.
Kao da su svi odjednom postali stručnjaci za
financije. I prva i druga priča, iako na prvu
oprečne, imaju istu pozadinu i poveznicu –
znanja o novcu nije bilo, pojam financijska
pismenost nije postojao, a posljedično i sama
praksa upravljanja novcem nije mogla biti
optimalnija.

Nisam baš nešto prosperirala.
Danas gledam na taj period kao
preživljavanje od mjeseca do
mjeseca. O novcu bi razmišljala kada
ga je ponestajalo ili ga više nije bilo, a
reagirala ljutnjom i frustracijom. U
pogrešno vrijeme i na pogrešan
način. S�to je nedostajalo? Opet
znanje, vještine, know how zdrave
prakse ophođenja s novcem. Nije
novac bio krivac za ljutnju i
frustraciju, neznanje je glavni krivac!
Na preporuku odlazim na termin
financijskog planiranja.
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Volim recí da je moj talent prepoznat i da danas živim od njega. Zapravo, često se osjecám kao
da se igram i za to sam placéna.
Ipak, govorecí iz perspektive poduzetnice, na vlastitoj koži sam se uvjerila kako je
poduzetnički put tečaj ubrzanog rada na sebi. Obzirom da prihodi nisu fiksni svakoga mjeseca -
poduzetnički stil života iziskuje otpornost, samopouzdanje, prilagodljivost, iznimne vještine
nošenja sa stresom neizvjesnosti i ono najvažnije - prihvacánje osobne Odgovornosti.
Stoga vec ́neko vrijeme, iako sam tek kročila u tridesete, štedim za mirovinu i investiram u
svoju buducńost što mi pruža vid financijske, ali i psihičke sigurnosti. A ako bih jednu stvar iz
cijele ove priče o novcu mogla podvucí ta je da nema financijskog prosperiteta bez rada na slici
o sebi i svim onim  
disfunkcionalnim uvjerenjima koja vežemo uz novac. Džaba nam sva
financijska znanja ako su nam kognitivni i emocionalni temelji u glavi i srcu posloženi tako da
sabotiraju naš rast umjesto da ga podupiru.

Ena Rajić

        oja priča s novcem ispisana je
različitim poglavljima - od onoga u
kojemu sam živjela po uvjerenju da je
iznimno teško živjeti od kreativnog
rada preko osjecája krivnje koji bi
uslijedio kad bih s lakocóm zaradila
velike novce do točke u kojoj bih
osjetila čari bezbrižnosti koje novac
pruža.
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Praksa, tj. pogrešna praksa je najbolja
životna škola. Ako smo spremni
prihvatiti daje najbolje životne lekcije.
Do svoje 33. g bila sam i u jednoj i u
drugoj spomenutoj priči o novcu.

Danas znam da lagodan financijski život
nije rezerviran samo za privilegirane, već
za svakoga tko se iole odluči pozabaviti
svojim odnosom s novcem.

Kad sam se otvorila za mogucńost da se ne
moram psihofizički strgati da bih zaradila
solidne novce, štoviše - da imam potrebnu
kreativnost, kapacitet, znanje i vještine
zarađivati ne samo od aktivnih vec ́i od
pasivnih izvora prihoda - novac sam s
uzbuđenjem počela dočekivati u svoj
život.


